
 

Commissie Welzijn – 02/04/2013 
  
Aanwezigen: Marc Van Hammée, Kathleen Den Roover, Koen Anciaux, Johan De 

Vleeshouwer, Martine De Rademaeker, Klaartje Heiremans, Kerstin Hopf, Ingrid Kluppels, 

Patrick Princen, Hamid Riffi,  Ali Salmi, Rita Van den Bossche, Alexander Vandersmissen 

 

Marc Hendrickx, schepen; Gert Eeraerts, departementshoofd; Famke Sillis, coördinator-

diensthoofd diversiteit 

 

Verontschuldigd:  

 

1. Verslag vorige commissie welzijn 05/03/2013 

 

Het verslag wordt goedgekeurd, na volgende aanvullingen: 

 

Tussenkomst 1 Princen: FLO is de internationale organisatie waar ook Max Havelaar lid 

van is. Binnen de labels die op de markt zijn, zijn er ook gradaties. Zo zijn de criteria 

voor de ene strenger dan voor de andere. FLO is de strengste en betrouwbaarste. 

 

Tussenkomst 3 Princen: Kleine plaatselijke handelaars zullen nooit concurrentie bieden 

op Mechels grondgebied. Die geraken hier eenvoudigweg niet omdat ze zich eerst 

moeten verenigen en zo er ook een betere controle mogelijk is. 

 

Tussenkomst 4 Princen: Heel wat lokale boeren proberen dit ook te doen. Vb. 

Chocolademelk, World shakesap, … Hierin zit bv melk en rode bietensap van 

Belgische boeren. 

 

 

2. Voorstelling ‘Nederlands en inburgering voor anderstalige nieuwkomers: 

overzicht van het aanbod van onze stad’ 

 

Zie powerpoint in bijlage.  

 

3. Vragen over het aanbod van Nederlands en inburgering voor anderstalige 

nieuwkomers:  

 

Toelichting schepen Hendrickx:  Nederlands en inburgering voor anderstaligen is een 

zeer belangrijk punt in het coalitieakkoord. Er wordt een actieplan Nederlands 

ontwikkeld. Schepen Hendrickx stelt voor om regelmatig in de commissie een stand van 

zaken te geven.  

 

a. Vraag Koen Anciaux: Rond het project Samen Inburgeren is er bij de start enige 

politieke heisa geweest. Intussen is er geen nieuws meer gegeven rond de stand van 

zaken. Wie volgt dit op? Hoe loopt dit? En de andere projecten?  

Antwoord Famke Sillis: Dit project wordt gecoördineerd door de dienst diversiteit. Zij 

trekken dit project en volgen het op de voet op. In eerste instantie heeft Samen 

Inburgeren een trage start gekend. In 2012 hadden 50 duo’s gevormd moeten worden 

volgens de planning. Uiteindelijk zijn er toen 27 duo’s gevormd. Dit betekent dat er in 

2013 100 duo’s gevormd moeten worden i.p.v. 75 zoals oorspronkelijk gepland. Deze 

100 duo’s worden samengebracht op 4 instapmomenten in 2013. Tijdens het eerste 

instapmoment in februari zijn alvast 25 duo’s van start gegaan. Na de trage start in 2012 

heeft het project intussen meer bekendheid gekregen.  

Om alle projecten rond taalstimulering op te volgen en te coördineren, wil de dienst 

diversiteit schepen Hendrickx ondersteunen in het opzetten van 1 algemene stuurgroep 

taalstimulering waarin alle projecten gebundeld worden 



Reactie schepen Hendrickx: Ere wie ere toekomt. Ali Salmi heeft hierin zeer veel goed 

werk geleverd. Wij willen nu aan de hand van 1 stuurgroep het aanbod overzichtelijk 

houden. 

 

b. Vraag Klaartje Heiremans: Samen Inburgeren past binnen het secundaire traject. 

Moeten deelnemers eerst het primaire inburgeringstraject gevolgd hebben, of kunnen 

ook mensen die dit niet gevolgd hebben deelnemen? 

Antwoord Famke Sillis: Iedereen kan deelnemen. Men moet geen inburgeraar zijn 

binnen het primaire traject. 

Reactie Ali Salmi: Ze moeten elkaar wel versterken. 

Reactie Klaartje Heiremans: Dit project werkt wel stimulerend en zorgt voor een 

uitgebreid netwerk. 

Reactie Famke Sillis: Het is zeker belangrijk dat er voldoende afstemming gebeurd 

tussen het primaire en secundaire traject. 

 

c. Vraag Klaartje Heiremans: Het project Samen Inburgeren was mij als inwoner van 

Mechelen nog niet bekend. Op welke wijze wordt dit gecommuniceerd? 

Reactie schepen Hendrickx: Er moet meer persaandacht gecreëerd worden. Het is 

immers niet voldoende om succesvolle acties te houden. De Mechelaar moet hier ook 

actief van op de hoogte gesteld worden. 

Antwoord Famke Sillis: Communicatie gebeurt via de standaardwegen: website, 

Nieuwe Maan,… We nemen dit mee als extra aandachtspunt voor de communicatie rond 

het derde instapmoment van 2013, en de volgende. 

 

d. Vraag Rita Van den Bossche: Zijn deze projecten alleen voor nieuwkomers? Wat 

met oudkomers? 

Reactie Koen Anciaux: Bij het OCMW loopt een project gericht op anderstalige 

senioren, dat een nominatie gekregen heeft van Europa. Dit project is ontstaan omdat we 

merkten dat de allochtone senioren steeds naar hun eigen bakker,… gaan, zowel 

Marokkanen, Assyriërs, Afrikanen,... Daar spreken ze de moedertaal. Met dit project 

willen we hen op stap nemen, buiten hun eigen habitat, om ook Nederlands te spreken. 

Dit gebeurt in samenwerking met CBE. De tevredenheid is zeer groot. Dit wordt terug 

bekend gemaakt.  

Reactie Marc Van hammée: Hoeveel senioren worden daarmee bereikt? 

Reactie Koen Anciaux: 30 à 35, enkel OCMW-cliënteel 

Reactie Klaartje Heiremans: Het is zinvol om dit via de scholen te communiceren. De 

huidige derde generatie kan dit doorgeven aan hun grootouders. 

Reactie Marc Van hammée: Ook communicatie via de huisarts is zinvol. Zij zijn vaak 

de eersten die in contact komen met deze mensen. 

Reactie Koen Anciaux: Dat kan zeker, maar de budgetten hiervoor zijn beperkt. 

Reactie Rita Van den Bossche: Ik dacht bij mijn vraag niet alleen aan senioren. Er zijn 

ook arbeidsactoren die hier nood aan hebben omdat ze door hun gebrek aan kennis van 

het Nederlands ook niet terecht kunnen bij de VDAB. 

Antwoord Famke Sillis: Heel het regulier aanbod NT2 staat ook voor die groep open. 

Dit is niet alleen voor nieuwkomers. 

Reactie Ali Salmi: Zo worden er ook taalcursussen georganiseerd door de vakbonden 

en de VDAB. 

 

e. Vraag Marc Van hammée: Hoe volgt men mensen op die het attest niet behalen? 

Antwoord Hamid Riffi: Als Prisma bestuurslid kan ik hier op antwoorden. Er is wel een 

boetesysteem maar dit is moeilijk toepasbaar omdat de doelgroep vaak verhuist en dan 

bijvoorbeeld onder de verantwoordelijkheid komt van een ander onthaalbureau. Zo 

ontsnappen ze de dans. 

Reactie Marc Hendrickx: De boetes zijn ook niet afdwingbaar. 

Reactie Koen Anciaux: Als mensen bij het OCMW hun traject niet volgen, dan geeft het 

OCMW hen uit handen. Dan wordt het leefloon ingetrokken. 



Reactie Hamid Riffi: De grote meerderheid volgt wel plichtsbewust de cursussen. Bij 

het niet naleven van het contract gebeurt de opvolging ook heel intensief door Prisma: 

huisbezoeken, aangetekend schrijven,… 

 

f. Vraag Marc Van hammée: Wat is het bereik van de verschillende initiatieven voor 

minderjarigen? 

Antwoord Famke Sillis: Dit moet nagevraagd worden bij de collega’s van 

onderwijsondersteuning. Cijfers zullen bij het verslag gevoegd worden. 

 

g. Vraag Hamid Riffi: Wat betreft het SNeL project zijn de beschreven 

toelatingsvoorwaarden correct. Toch merken we vanuit onderwijs de nood aan uitbreiding 

voor andere leerlingen op latere tijdstippen. 

Reactie schepen Hendrickx: We bekijken met de dienst onderwijsondersteuning of we 

dit kunnen uitbreiden. 

 

h. Vraag Klaartje Heiremans: Wat is het bereik van het project Thee met Boekjes?  

Antwoord Famke Sillis: Dit moet nagevraagd worden bij de collega’s van 

onderwijsondersteuning. Cijfers zullen bij het verslag gevoegd worden. 

 

 

Verslaggever: Gert Eeraerts en Famke Silis 


